
comprensible a un tema actual de recerca mit-
jançant la qual els estudiants albiressin alguns
reptes i algunes de les aplicacions potencials de
la matemàtica del present. En aquesta edició,
les conferències han estat:

- «Conjectures and proofs in number theory»,
per Jordi Quer (UPC).

- «What do heating your living room, finan-
cial investments, and image processing have
in common?», per Xavier Cabré (ICREA-
UPC).

- «Probability and Artificial Intelligence:
Making Robots Learn», per Adrià Colomé
(IRI).

- «What can mathematics say about evolution
of species?», by Marta Casanellas (UPC).

De les activitats complementàries dutes
a terme destacarem la visita a l’Institut de
Ciències Fotòniques, en la qual els estudiants
van experimentar amb diversos aspectes de la
llum, i la visita al Museu de les Matemàtiques
de Catalunya, on van tenir l’oportunitat d’in-
teractuar amb les diverses propostes del museu
i alhora aprendre de les excel·lents explicacions
dels seus responsables.

Finalment, volem esmentar que per a la
celebració del Summer Camp hem comptat amb
l’inestimable suport de la Fundació Privada
Cellex i de la Universitat Politècnica de Cata-
lunya.

Pere Pascual Gainza
Universitat Politècnica de Catalunya

Trobada 25è aniversari dels llicenciats en Matemàtiques de la UAB

El passat 5 de juny vàrem tenir una trobada
amb els companys que feia vint-i-cinc anys
que hav́ıem acabat la carrera. Es tracta d’una
iniciativa del Departament de Matemàtiques de
la UAB. Personalment penso que va ser molt
encertada, ja que el fet que estigués organitzada
des del Departament i que ens trobéssim a la
mateixa Facultat donà un caire més acadèmic i
institucional a la trobada. Per això m’agradaria
felicitar el Departament per aquesta iniciativa
i en particular al professor Joan Girbau, que
s’encarregà de tota l’organització.

Aquest any érem dinou dels trenta-tres que
hav́ıem acabat. Està molt bé si tenim en compte
que molts de nosaltres feia vint-i-cinc anys
que no ens vèiem i no era fàcil de localitzar
tothom, de fet encara hi ha alguns a qui ha estat
impossible de localitzar (aprofito aquest article

per si algú dels que no vàrem contactar el llegeix
i vol posar-se en contacte amb nosaltres perquè
l’incloguem a la llista per a properes trobades).

En arribar vàrem fer un acte acadèmic, en
el qual el cap del Departament, Pere Ara, i el
professor Joan Girbau ens varen dirigir unes
paraules i ens varen donar un obsequi com
a record a tots els assistents. A continuació,
un dels nostres companys de promoció, Joan
Port́ı, ens va fer una conferència, que portava
per t́ıtol «La conjectura de Poincaré: la seva
resolució i altres xafarderies dels darrers vint-i-
cinc anys». Una gran exposició que en Joan va
saber, amb molta elegància, adaptar al nivell
de la majoria, que després de vint-i-cinc anys
teńıem la topologia bastant rovellada. Després
vàrem tenir un sopar, una bona estona per
compartir experiències i posar-nos al dia de tot
el que hem fet en aquests anys, que no era
poc; alguns han arribat molt lluny: alcaldesses,
regidors, vicerectors, catedràtics, presidents...
el cert és que al cap de pocs minuts ja semblava
que el temps no havia passat, teńıem la mateixa
confiança i complicitat de quan estudiàvem la
carrera, érem un grup petit i ben avingut,
treballàvem molt i ens ajudàvem i això uneix
i no s’oblida. Per acabar vàrem riure molt
veient les fotografies que en Juande ens havia
preparat.
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Va ser un plaer trobar-nos amb antics amics.
Tots hem anat fent la nostra vida però aquell
dia érem alĺı per retrobar-nos amb il·lusió,
des de Cadis, les Illes, de diferents punts de
Catalunya. . . d’on fos, no ens ho voĺıem perdre.

Tot un èxit que ja ens hem fet el propòsit de
repetir, però ara no esperarem vint-i-cinc anys,
serà de ben segur molt abans.

Fins a la propera, i moltes gràcies a tots els
que vàreu venir. Va ser un plaer retrobar-vos.

Cori Vilella
Universitat Rovira i Virgili

Jaume Franch, nou degà de la Facultat de Matemàtiques i Estad́ıstica
de la UPC

El passat 12 de març vaig prendre possessió del
càrrec de degà de la Facultat de Matemàtiques
i Estad́ıstica (FME) de la UPC. M’acompa-
nyen en aquesta tasca els vicedegans següents:
Narciso Roman, com a cap d’estudis de Ma-
temàtiques; Javier Heredia, cap d’estudis d’Es-
tad́ıstica; Pedro Delicado, director del màster
d’Estad́ıstica i Investigació Operativa; Sonia
Fernández, directora del màster de Matemàtica
Avançada i Enginyeria Matemàtica, aix́ı com
del programa de doctorat en Matemàtica Apli-
cada, i Jaume Soler, com a secretari acadèmic
i responsable de relacions amb secundària.

Els propers anys tenim per davant una
tasca no exempta d’incerteses, atesos els canvis
normatius. La reflexió sobre si cal mantenir
els t́ıtols actuals de grau de quatre anys o
fer un nou canvi de pla d’estudis a tres anys
serà cabdal per al futur. En paral·lel, durant
el curs 2015-2016 haurem d’acreditar totes les
titulacions que impartim, fet que aprofitarem
per fer una reflexió sobre els nostres estudis i
les possibles millores que podem implementar.

Pel que fa als màsters, el nostre objectiu és
augmentar-ne la internacionalització. Avui en
dia rebem molts estudiants de màster d’uni-
versitats europees dins del programa Erasmus.
Tanmateix, els nostres estudiants no solen fer
estades a fora atès que el nostre programa
és només d’un any. Crear dobles titulacions
amb les universitats europees seria una bona
manera d’augmentar-ne la visibilitat i donar
millors possibilitats als nostres estudiants. I
tot això sense menystenir la bona entesa amb
les altres dues universitats del nostre entorn,
UB i UAB, amb les quals ja tenim acords
per compartir estudiants en els màsters de
matemàtiques respectius.

De fet, cal ressaltar la bona entesa amb
la UB i la UAB. Amb la UB ja compartim
el màster d’Estad́ıstica i Investigació Opera-
tiva, coordinat per l’FME, aix́ı com el grau
d’Estad́ıstica, coordinat per la UB. Són dos
exemples de bones pràctiques i aprofitament de
les sinergies entre les dues institucions. Després
tenim l’acord esmentat més amunt respecte als
màsters de matemàtiques. També cal esmentar
el projecte de grau de Matemàtiques en ĺınia, en
el qual hi participen les tres universitats sota la
coordinació de la UOC. I no podem oblidar la
BGSMath, un projecte comú que ja ha assolit
el primer èxit amb l’obtenció del projecte Maŕıa
de Maeztu, que permetrà captar estudiants de
doctorat mitjançant beques.

Pel que fa a la inserció professional, continu-
arem treballant per oferir les millors sortides als
nostres titulats. La demanda de matemàtics al
mercat laboral és molt elevada, fins al punt que
no podem satisfer-la plenament. I la valoració
que fan les empreses dels nostres titulats és
molt satisfactòria, un senyal ineqúıvoc que,
fins ara, les coses s’han fet bé. La inclusió de
les pràctiques optatives en el pla d’estudis ha
permès que un nombre cada cop més elevat
d’estudiants tinguin experiència professional
abans d’acabar els estudis, i molts d’ells aca-
ben integrant-se a les empreses a les que fan
pràctiques.

També és molt elevada la demanda dels
estudis de matemàtiques a les tres universitats,
la qual cosa queda reflectida en l’espectacular
augment de la nota de tall i de la demanda
en primera preferència el juliol de 2015. Però
cal continuar treballant en la promoció dels
estudis a secundària. En aquest sentit, l’FME
seguirà obrint les seves portes a tota mena
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